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Folketingets Retsudvalg 

Christiansborg 

11. april 2023 

Svar på Retsudvalgets spørgsmål nr. 497 (Alm. del) af 24. marts 

2023 stillet efter ønske fra Preben Bang Henriksen (V) 

Spørgsmål 

Er ministeren enig i, at de “sidegevinster”, der fremkommer som kurator i meget 

store boer - salærer, der debiteres boerne og ikke indgår i den officielle opgørelse, 

jf. REU alm. del - spørgsmål 496, burde have indflydelse på det almindelige afreg-

ningsniveau for sager i øvrigt mellem staten og Kammeradvokaten? 

Svar 

Kammeradvokatens timepriser er fastlagt i Kammeradvokataftalen efter en for-

handling på baggrund af et prisbenchmark. Timepriserne reguleres én gang årligt på 

baggrund af udviklingen i Danmarks Statistiks sæsonkorrigerede lønindeks for den 

private sektor.  

Det bemærkes, at der skelnes mellem advokatfirmaet Poul Schmith og Kammerad-

vokaten. Sidstnævnte er den titel, der bruges i de sager, der hører under Kammer-

advokataftalen, mens førstnævnte anvendes i sager, der ikke er omfattet af Kam-

meradvokataftalen. 

Det er ikke vurderingen, at advokatfirmaet Poul Schmiths salærer som kurator skal 

have indflydelse på afregningsniveauet i Kammeradvokataftalen, idet arbejdet som 

kurator ikke udføres i henhold til Kammeradvokataftalen. 

Med venlig hilsen 

Nicolai Wammen 
Finansminister 
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